
 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag den 28. september 2017 kl. 19.00 –21.30 

Afbud: Jette, Sara, Jeanette, Kirsten, Rosalind 

Elevrådet:  
Der har været trivselsdag. Ungeuniverset deltog ikke, idet der de 
sidste år ikke har været den store interesse blandt de ældste elever. 
Det er elevrådet, der afholder trivselsdagen. Det var en succes. 
Der arrangeres Halloweenfest for børneuniverset i oktober.  
Både børn og voksne var begejstrede. 

Referat: 
 
 

1. Godkendelse af referat 
 
Godkendt uden kommentarer. 

 
2. Høringsmateriale vedrørende budget 2018-2021 (Dorte + MS + LA) 

Bilag vedhæftet. 
Udarbejdelse af høringssvar. 

 
Budgetmaterialet er meget overordnet. Det er vanskeligt at gå ned på skoleniveau i det fremsendte 

materiale. 
 
SB beslutter at der ikke udarbejdes et høringssvar. 

 
3. Ansættelsesudvalg (Dorte + MS) 

 
Kirsten og Dorte på den første lærerstilling til inklusion og matematik. Samtaler den 9. oktober. 
Dorte og yderligere en til den anden lærerstilling til C-huset. Samtaler den 26. oktober. 

Dorte melder tilbage til Majbrit, omkring deltager til ansættelsesudvalget. 
 

 
4. Værdiregelsæt (Dorte + MS) 

 
Udkastet blev gennemgået, og drøftet. Der blev drøftet, at værdiregelsættet skal være gældende for 

alle – børn og voksne på skolen. Det er vigtigt, at forældrene også bliver en aktiv del af 



 

 

 

værdiregelseættet. Elevrådet kom med gode input til regelsættet. MS laver møde med elevrådet, 
når værdiregelsættet er vedtaget.  

 
Der udarbejdes en 5. side med forældrerollen. 
 
Arbejdet med værdiregelsættet fortsætter – Heidi deltager i det videre arbejde. 
 
 

5. Evaluering – Bygang (LA)  
Tilbagemelding på spørgeskema + drøftelse med elevråd. 

 
Der er 52 elever fra 8. og 9. årgang der har besvaret spørgeskemaet. Elevrådet har sammen med 

Lars gennemgået resultaterne, og drøftet hvilke fordele og ulemper der er ved bygangen.  
 
Eleverne er dog enige om, at man vil bevare bygangen – men vil gerne indgå i et arbejde om at 

flytte forbruget til noget mere sundt. Man behøver heller ikke nødvendigvis at bruge penge når 
man forlader skolen. Man kan godt benytte lejligheden blot at gå en tur, og få luft.  

 
Fra skolebestyrelsen argumenteres der for, at det ikke er hensigtsmæssigt at der købes så usundt ind. 

Der bruges rigtig mange penge på at købe det usunde.  
 
Der har tidligere været forsøgt at indgå en indkøbsaftale med forskellige leverandører – der ikke har 

kunnet få det til at løbe rundt økonomisk.  
 
Skolen får et besøg af en repræsentant fra ARLA, der kan levere en automat.  
 
Forældrene skal på banen – hvad er det forældrene vil acceptere deres børn gør i løbet af 

skoledagen, hvad er det de køber og spiser! 
 
Der foreligger endnu ikke nogen lærerevaluering. 
 
Punktet drøftes igen på næste SB-møde, når der foreligger noget materiale fra ARLA og 

lærerevalueringen foreligger.  
 
Elevrådet arbejder med spørgsmålet inden næste SB-møde.  
 
Den næste måned arbejdes der i fællesskab på at ændre holdningen og elevernes indkøbsvaner.  
 
Skolebestyrelsen skriver et brev ud til forældrene på Intra. Kajsa, Johannes og Dorte skriver.  
  

 
6. Økonomi (LA) 

(Bilag udsendes) 



 

 

 

 
Med udgangen af august måned, viser økonomien at skolen har et budget i balance. 
 

 
7. Lærerens Dag (Dorte) 

 
5. oktober er det Lærernes Dag – det skal igen i år markeres. Det forslås at der købes godt rugbrød, 

pølse fra slagteren, ost og lidt frugt. Der serveres i frokostpausen. Sanne og Johannes arrangerer. 
 
8. Evt 

 
- Orientering om Kvalitetstilsyn (MS) 

 
Majbrit arbejder for tiden, sammen med Mette K. Sørensen på en redegørelse til UVM i forbindelse 

med Kvalitetstilsyn. 
 

- Legepladsrapport, bilag vedhæftet (NJ) 
 
Umiddelbart er der ikke mange ting der er sat spørgsmålstegn ved. De bemærkninger der har været, 

er udbedret.  
 

- På en del af de andre skoler i kommunen er elvrådet ikke med i hele mødet. På Gram Skole 
er elevrådet med på møderne i det omfang de selv ønsker det. Det er indskrevet i 
folkeskoleloven. 

 
- Begynd at tænke på valget til skolebestyrelsen. Kan vi finde en spændende oplægsholder. 

 
- Skolepatruljen har for tiden store udfordringer med voksne og store børn der ikke 

efterkommer skolepatruljens anvisninger. Der bliver blandt andet truet efter patruljen, og 
knallertkører kører truende tæt på. Der skrives om problemet i Forældrenyt. 

 
 

 
 
Referent: Lars Nielsen 


